
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 699 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 699:  

”Kan ministeren redegøre for, hvilke kriterier der ligger til grund for dimensionering 

af studiepladser? Herunder hvordan behovet for KBU stillinger opgøres?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Sundheds-

styrelsen, som jeg henholder mig til.  

 

”RegioŶerŶe opretter det aŶtal kliŶiske ďasisuddaŶŶelsesforløď ;KBUͿ, svareŶde til 
det antal medicinstuderende eller læger, der tilmelder sig KBU via Sundhedsstyrelsen. 

Antallet af pladser følger antallet af læger uddannet på danske universiteter. Der er 

derfor pladser til alle, der har opnået autorisation på baggrund af en kandidatuddan-

nelse i medicin i Danmark og som har aflagt lægeløftet. Sundhedsstyrelsens Prog-

nose- og Dimensioneringsudvalg kan med udgangspunkt i det forventede behov for 

læger, henstille til regulering af optaget via Uddannelses- og Forskningsministeriet, 

som fastsætter antallet af pladser på ŵediĐiŶstudiet.” 
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